
Rada Gminy w Waśniowie

Protokół nr X/2019
z posiedzenia Sesji Rady Gminy w Waśniowie

odbytego w dniu 29.07.2019r.

Posiedzenie odbyło się na Sali Konferencyjnej w Urzędzie Gminy w Waśniowie.
Obrady rozpoczęto 29 lipca 2019 o godz. 08:00, a zakończono o godz. 09:17 tego samego
dnia.

W posiedzeniu wzięło udział 13 członków.

Obecni:

1. Tadeusz Buczkowski
2. Janusz Bugajski
3. Mirosław Chamera
4. Krzysztof Chojnacki
5. Janusz Jop
6. Marek Kaczmarski
7. Piotr Kwaśniak
8. Dariusz Nowak
9. Andrzej Ostatek
10. Łukasz Pawłowski
11. MariŁlsz Sala
12. Danuta Serwicka
13. Krz)'5ztef SŁlrewiee
14. Małgorzata Ślusarz
15. Małgorzata Wzorek

Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Chamera otworzył dziesiąte posiedzenie Rady
Gminy, szóste tegoroczne i poprosił o sprawdzenie quorum.

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.

Przewodniczący na podstawie sprawdzenia quorum uznał posiedzenie za prawomocne, gdyż
na 15 Radnych obecnych w chwili otwarcia było 13 Radnych

3. Przyjęcie porządku obrad.

1. Otwarcie posiedzenia i sprawdzenie quorum.
2. Stwierdzenie prawomocności obrad.
3. Przyjęcie porządku obrad.
4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
5. Informacja Wójta o działaniach między sesjami.
6. Rozpatrzenie projektu uchwały sprawie: wprowadzenia zmian w uchwale

Nr IV/23/20l8 Rady Gminy w Waśniowie z dnia 28 grudnia 20l8r. w sprawIe
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Waśniów na lata 2019 - 2023.
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7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmIan w budżecie
gminy na 2019 rok.

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla
Powiatu Ostrowieckiego.

9. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Nr XXXIX/22 1/20 I7 Rady
Gminy w Waśniowie z dnia 30.08.2017r. w sprawie ustalenia wysokości opłat za
świadczenia udzielane przez oddały/punkty przedszkolne w szkołach podstawowych
prowadzonych przez Gminę Waśniów.

10. Sprawy różne.
l!. Zakończenie obrad.

Przewodniczący przypomniał, że porządek obrad został przesłany radnym zgodnie
z terminem statutowym. Zapytał, czy mają jakieś pytania. Pytań nie było. Przewodniczący
poddał porządek obrad pod głosowanie.

Głosowano w sprawie:

Przyjęcie porządku obrad.

Wyniki głosowania

ZA: 13, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: O, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: 2

WYniki imienne:

ZA (13)

Tadeusz Buczkowski, Janusz Bugajski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Janusz Jop,
Marek Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Łukasz Pawłowski,
Danuta Serwicka, Małgorzata Ślusarz, Małgorzata Wzorek

NIEOBECNI (2)

Mariusz Sala, Krzysztof Surowiec

Przewodniczący powitał na obradach Wójta Gminy Krzysztofa Gajewskiego, Skarbnik
Bogumiłę Bugaj oraz radnych.

Ad. 4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

Protokól z poprzedniej sesji zostal zwyczajowo wyłożone godzinę przed rozpoczęciem
obrad oraz jest dostępny w Biurze Rady. Radni mogli zapoznać się z jego treścią.
Przewodniczący zapytał, czy radni mają jakieś pytania bądź zastrzeżenia do jego treści. Radni
żadnych pytań nie mieli. Przewodniczący poddał protokół pod głosowanie.

Głosowano w sprawie:
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
Wyniki głosowania



ZA: 13, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: O, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (13)
Tadeusz Buczkowski, Janusz Bugajski, Mirosław Cham era, Krzysztof Chojnacki, Janusz Jop,
Marek Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Łukasz Pawłowski,
Danuta Serwicka, Małgorzata Ślusarz, Małgorzata Wzorek
NłEOBECNI (2)
Mariusz Sala, Krzysztof Surowiec

Ad. 5. Informacja Wójta o dzialaniach między sesjami.
Wójt Gminy Krzysztof Gajewski dokonał szczegółowego sprawozdania z prac i spotkań

wykonanych w czasie pomiędzy sesjami, poinformował m. in. o:
- sytuacji w rolnictwie z powodu suszy,
- programie wapnowania gleb
- terenowej ocenie postępu prac na obiektach na terenie gmmy: obiekty szkolne,

termomodernizacja
- rozstrzygniętym przetargu na garaż w Mominie
- odbiorach drogi oraz świetlicy środowiskowej z garażem w Witosławicach
- Dożynkach Powiatowych w Waśniowie 25.08
- ocenionym obiekcie w Grzegorzowicach (prawdopodobnie niedługo odbiór, nie są

zagrożone terminy ani wykonanie robót, wystąpili z wnioskami o przesunięcia terminów
płacenia

- usuwanie azbestu: składanie wniosków i rozstrzygnięcie przetargu
- klasopracowniach w Mominie i Waśniowie
- spotkaniu w Mominie, na którym rozdawano seniorom certyfikaty posługiwania się

sprzętem komputerowym
- komunikacji zbiorowej
- akcyzie paliwowej
- wnioskach złożonych w ramach Europejskiego Funduszu Społecznego: świetlice

środowiskowe na bazie szkół w Waśniowie, Mominie oraz utworzenie klubu seniora dla osób
potrzebujących dziennego wsparcia lub obsługę utworzonych klubów seniora
środowiskowych

- stypendiach dla dzieci z rodzin byłych pracowników ppgr
- przydomowych oczyszczalniach ścieków
- 31.07 rozstrzygnięcie przetargu na odcinki dróg Momina, Sarnia Zwola - Wronów i

Boleszyn szkolny łącznik
- "''nioskach na drogi dojazdowe do pół
- przetargu na zagospodarowanie terenu wokół budynków użyteczności publicznej

Garbacz, Witosławice
- boiskach w szkołach w Boleszynie i Skoszynie
- ranking gmin w pozyskiwaniu środków zewnętrznych
- rozliczeniu zadania przez GZOZ Waśniów i Garbacz
- dot. uroczystości wojewódzkich oraz powiatowych święta policji.

Ad. 6. Rozpatrzenie projektu uchwały sprawie: wprowadzenia zmian w uchwale Nr
IV/23/2018 Rady Gminy w Waśniowie z dnia 28 grudnia 2018r. w sprawie Wieloletniej
Prognozy Finansowej Gminy Waśniów na lata 2019 - 2023.

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś pytania. Pytań nie było. Przewodniczący
poddał projekt uchwały pod głosowanie.
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Glosowano w sprawie:

Rozpatrzenie projektu uchwały sprawie: wprowadzenia zmian w uchwale Nr IV/23/20l8
Rady Gminy w Waśniowie z dnia 28 grudnia 20l8r. w sprawie Wieloletniej Prognozy
Finansowej Gminy Waśniów na lata 2019 - 2023.

Wyniki głosowania

ZA: 13, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: O, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:

ZA (13)

Tadeusz Buczkowski, Janusz Bugajski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Janusz Jop,
Marek Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Łukasz Pawłowski,
Danuta Serwicka, Małgorzata Ślusarz, Małgorzata Wzorek
NIEOBECNI (2)

Mańusz Sala, Krzysztof Surowiec

Ad. 7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy na
2019 rok.

Przewodniczący poinformował, że projekt praktycznie tożsamy z punktem 6 ponieważ
pani Skarbnik musi równolegle nanosić zmiany. Omawiany na komisjach tematycznych.
Zapytał czy radni mają jakieś pytania. Pytań nie było. Przewodniczący poddał projekt
uchwały pod głosowanie.

Głosowano w sprawie:

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 2019
rok.
Wyniki głosowania

ZA: 13, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: O, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:

ZA (13)

Tadeusz Buczkowski, Janusz Bugajski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Janusz Jop,
Marek Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Łukasz Pawłowski,
Danuta Serwicka, Małgorzata Ślusarz, Małgorzata Wzorek
NIEOBECNI (2)

Mariusz Sala, Krzysztof Surowiec

Ad. 8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu
Ostrowieckiego.
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Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś pytania. Pytań nie było. Przewodniczący
poddał projekt uchwały pod głosowanie.

Głosowano w sprawie:

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu
Ostrowieckiego.
Wyniki głosowania

ZA: 13, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: O, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:

ZA (13)

Tadeusz Buczkowski, Janusz Bugajski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Janusz Jop,
Marek Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Łukasz Pawłowski,
Danuta Serwicka, Małgorzata Ślusarz, Małgorzata Wzorek

NIEOBECNI (2)

Mariusz Sala, Krzysztof Surowiec

Ad. 9. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Nr XXXIX/221/20 17 Rady
Gminy w Waśnio wie z dnia 30.08.20l7r. w sprawie ustalenia wysokości opłat za świadczenia
udzielane przez oddziały/punkty przedszkolne w szkołach podstawowych prowadzonych
przez Gminę Waśniów.

Przewodniczący wyjaśnił, ze projekt omawiany był na komisjach tematycznych przez
kierownik Centrum Usług Wspólnych. zapytał czy radni mają jakieś pytania. Pytań nie było.
Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie.

Głosowano w sprawie:

Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Nr XXXIX/221/20 17 Rady Gminy
w Waśniowie z dnia 30.08.2017r. w spra",ie ustalenia wysokości opłat za świadczenia
udzielane przez oddziały/punkty przedszkolne w szkołach podstawowych prowadzonych
przez Gminę Waśniów.

Wyniki głosowania

ZA: 13, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: O, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:

ZA (13)

Tadeusz Buczkowski, Janusz Bugajski, Mirosław Chamera, Krzysztof Chojnacki, Janusz Jop,
Marek Kaczmarski, Piotr Kwaśniak, Dariusz Nowak, Andrzej Ostatek, Łukasz Pawłowski,
Danuta Serwicka, Małgorzata Ślusarz, Małgorzata Wzorek
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NIEOBECNI (2)

Mariusz Sala, Krzysztof Surowiec

Ad.IO. Sprawy różne.

Głos zabrał Wójt i zaprosił obecnych na Dożynki Powiatowe. Poprosił radnych o pomoc
organizacyjną. Poinformował, iż ustalili, że gmina która organizuje Dożynki Powiatowe jest
reprezentantem powiatu na szczeblu Wojewódzkich Dożynek. Ośpiewanie wieńców,
odbędzie się tak jak było do tej pory, natomiast godzinny program będzie w wykonaniu pań z
terenu gminy, ponieważ mamy czym się pochwalić.

- do piątku był termin, Minister Energetyki przesunął go do dzisiaj do godziny 24 na złożenie
wniosków na rekompensatę albo utrzymanie cen z tamtego roku z czerwca, trzeba składać do
właściwych zakładów energetycznych. Ustawa w sprawie cen prądu mówi, że uprawnienie do
odbioru energii po zamrożonej cenie powinni złożyć do swojego sprzedawcy specjalnie
oświadczenie potwierdzające status, nie dotyczy to gospodarstw domowych. Rolnicy jeśli
mają umowę na odbiór energii na przedsiębiorstwo nie na osobę fizyczną, mogą złożyć i będą
wtedy traktowani jaki mikro lub makro przedsiębiorstwo. Rano podjęli dyskusję ze skarbnik
jak gloryfikować rolnika. Jeżeli ma działalność gospodarczą wpisaną to jest przedsiębiorcą
mikro. Gospodarstwo domowe, to w rozumieniu dom, posesja, a nie gospodarstwo rolne. Pani
Sekretarz potwierdziła informację w zakładzie energetycznym, jeżeli ktoś ma gospodarstwo
na osobę fizyczną, a większość tak ma umowy sporządzone to ulgę będzie miał stosowaną.

Przewodniczący wyjaśni że jeżeli mają podpisaną umowę na gospodarstwo, są
VATowcami to są traktowani jako przedsiębiorca i muszą składać oświadczenie.

Wójt oznajmił, iż wszystkie oświadczenia z punktów z terenu gminy zostały dostarczone,
Dodał, że informacje, które padały w piątek trochę ich zaskoczyły, że jeżeli rolnicy nie złożą
wniosku, to nie będą mieli ceny z tamtego roku. Nie sposób powiadomić. Pan Minister
Energetyki jeszcze wczoraj mówił, że nie dotyczy to osób indywidualnych, jak ją rozumieć i
dlatego ta informacja nie była tak sprecyzowana jednoznacznie.

- Internet i gazyfikacja. Daliśmy zapytania na piśmie od Zakładu Gazowniczego jak i również
od operatorów, którzy robią punkty dostępowe, a później wejdą właściwe firmy, które będą
się zajmować pewnym obszarem, gdzie wygrają przetarg dostępowy na budowę sieci
wewnętrznych, także teraz na tym etapie nie jest nigdzie przesądzone ani nie ma żadnych
ograniczeń że ten dostanie tamten nie dostanie bo to co się dzieje w punktach tzw. dostępu
punktów styku bo to się wszystko mieści. W pierwszym rzędzie w trybie natychmiastowym
mieli zrobić wszystkie operacje ale się przesunęły bo do 30.08 muszą dokonać podłączeń
szkół. Te szkoły wszystkie, przełamano niemoc między Mominą a Boksycami, temat
zmieniony decyzją inwestycji.
- decyzje środowiskowe i decyzje na budowanie masztów telefonii komórkowej na
Dobruchnie i w Śnieżkowicach. Przychodzi coraz więcej ekspertyz pozytywnych, że nie ma
szkodliwości umieszczania tych anten w mieście. Drugi obszar, problem ludzi mieszkańców,
żyjących tam, mających swoje uwagi. Wójt przyznał, że samorząd do tych odpowiedzi i
działań ma związane ręce. W ustawowym terminie muszą odpisać, wydać decyzję lub nie
wydać. Blokować wydanie jest niezgodnie z przepisami. Podkreślił, że tryb odwoławczy
działa w dwie strony, nie tylko mieszkańców w stronę samorządu, ale też podmioty
występujące egzekwują od nas, że nie podejmujemy działań w ich interesie. Jeżeli coś nie jest
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tak albo są w literze prawa to po prostu uwalą nasze decyzje, czy to się będzie podobać
kowalskiemu czy nie. Organ podlega pewnej egzekucji prawnej, mimo, że trzymają z
mieszkaniami otrzymują coraz więcej pism, druków, opinii dających dalszą furtkę,
interpretacją przepisów.
Pojawiają się inne stanowiska stowarzyszeń, instytucji, że oni nie byli zapraszani jako strona
do weryfikowania dokumentów, działań, które robi Ministerstwo Cyfryzacji czy podmioty
podobne. Namawiają, żebyśmy się przyłączali do tych działań, pokazujących drugą ą stronę.
Na bazie przepisów w odpowiednim czasie muszą to robić. Są między młotem a kowadłem.
Nie trzeba złej pogody, żeby nie było łączności . Operatorzy informują, iż wydolność sieci,
przesyłowych nie gwarantuje jakości, dopóki nie zmienią się parametry na stacjach bazowych
lub pośrednich. Z jednej strony dzwonią ci którzy pracują na Internecie, jak np. w urzędzie.
Nie wyobraża sobie, żeby nie działał ePuap. W dokumentacji elektronicznej jest obieg
zamknięty, a pismo papierowe przyjdzie później lub nie. Jest wiele spraw nad którymi pracują
elektronicznie.

Głos zabrał radny Janusz Bugajski i poinformował, o zakończeniu w kwietniu sezonu
siatkówki i zbliżaniu się kolejnego sezon, który prawdopodobnie rozpocznie się we wrześniu.
Prowadzą bardzo intensywne rozmowy z kilkoma zawodnikami, ponieważ nie wszyscy
zawodnicy, którzy występowali w poprzednim sezonie potwierdzili chęć gry, w związku z
tym chcieliby ściągnąć kilku zawodników, którzy pozwoliliby zawalczyć o coś więcej niż
tylko utrzymanie się w lidze. Są prowadzone rozmowy z dwoma zawodnikami, którzy mają
przeszłość ligową. Jest duża szansa, żeby wsparli drużynę. Zostali praktycznie jedyną drużyną
męską na terenie gmin powiatu ostrowieckiego, jedyną drużyną gminną na terenie woj.
świętokrzyskiego. Uważa, że jest to bardzo duży powód do zadowolenia i do tego, żeby się na
dożynkach pochwalić. Chciałby zachęcić do bezpośredniego wsparcia drużyny: dopingu,
przyjścia na mecz z rodzinami. Uważa, że te rozmowy, które prowadzą pozwolą nam
przystąpić do rozgrywek z dosyć silną drużyną. Prowadzą rozmowy z trenerem, możliwe, że
finał ich będzie pozytywny. Chciałby liczyć na wsparcie w rozgrywkach.

Radna Małgorzata Ślusarz zabrała głos: "Chciałabym poinformować państwa o toczącym
się postępowaniu prokuratorskim w sprawie uporczywego nękania 4 pielęgniarek z GZOZ
Waśni ów przez panią kierownik. Obecnie jesteśmy już po zeznaniach i czekamy na decyzję
prokuratora. W ośrodku zdrowia sytuacja jest trudna. Pani kierownik wniosła oskarżenia już
kilkakrotnie do izby pielęgniarskiej ( ... ) [z uwagi na problemy ze sprzętem brak kilku sekund
nagrania] przedstawiane mi przez panią kierownik. Na moją prośbę i zaproszenie odbyło się
również w ośrodku zdrowia spotkanie z panem wójtem, za co bardzo serdecznie dziękuje.
Przedstawiłyśmy panu wójtowi problemy jakie nas dotyczą i nurtują. Myślę a nawet jest
pewna, że nie zasłużyłyśmy z tyluletnim stażem pracy, na takie traktowanie. Dziękujemy
naszym pacjentom, którzy są ""'Yrozumiali. Dziękujemy im za wsparcie, zawsze staramy się
pomagać i służyć im jak najlepiej, gdyż właśnie pacjenci często są świadkami incydentów,
jakie mają miejsce w ośrodku jeśli komisja zdrowia, chce zapoznać się ze szczegółami
sprawy, lub państwo radni, bardzo proszę ustalimy spotkanie z pielęgniarkami w ośrodku czy
tutaj na terenie urzędu. Tak, że jeśli ktoś jest zainteresowany bardzo proszę, tą sprawą."

Wójt odniósł się do słów radnej: "Mieliśmy tą sprawę na Radzie Społecznej.
Dotknęliśmy, wyjaśnialiśmy sprawy te, które dotyczyły bezpośrednio prowadzenia
inwestycji, prowadzenia zadań, prowadzenia spraw związanych z całym procesem
przygotowania inwestycyjnego, jak i również zadań związanych z kontraktem z NFZ-tem.
Pod tym kątem wychodziły inne sprawy. Myślałem, że w ośrodku, i to potwierdzę jeszcze
jedno, brakuje nam , przede wszystkim bazy dobrej doposażenia i sprzętu a myśli, że reszta
powinna funkcjonować dobrze. Pamiętacie, kilka lat temu były sprawy, które nabierały temat:
odchodzą lekarze, nie ma ośrodka zdrowia, nie będzie. Jest niesamowicie trudno o ludzi,
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wtedy adresatem tego był samorząd. Bezpośrednio moja osoba i rada gminy również.
Myślałem wtedy, że jak postawiliśmy sobie temat poprawy bazy lokalowej szkół i ośrodków
zdrowia, to był temat, który jest dla nas bardzo istotny, najważniejszy. Udało się zrobić nie
powiem mało, bo bardzo dużo, bo bowiem nie było żadnego takiego obiektu, tylu obiektów i
takich nakładów w gminie wiejskiej w naszym województwie tak jak było u nas w gminie
Waśni ów. Sytuacja, którą mieliśmy już praktycznie po odejścia pana kierownika Barańskiego,
sytuacja była wręcz bardzo trudna, żeby nie powiedzieć tragiczna, jeżeli chodzi o system
lekarzy w ośrodku zdrowia. Każda inna sytuacja, która miałaby tu miejsce działałaby tylko na
niekorzyść GZOZu, bo nie byłoby kim leczyć. Lekarzy mieliśmy, którzy przyjeżdżali na ileś
tam godzin, seniorów, którzy łaskawie godzili się przyjeżdżać, żeby "dopinać" godziny
zapisane przez NFZ. Powiem dzisiaj tak, sprawa zaczęła się mi się wydaje, nie czas tu mówić
na sesji. Myślę, że roboczo trzeba rozstrzygnąć, bo mam wiele materiałów i innych rzeczy,
których wiem. Chodzi o sprawy bardziej interpersonalne, niż bym powiedział te które są
poruszane. Dlaczego .. przede wszystkim poprzedni kierownicy nie zajmowali się ośrodkiem
zdrowia, mogę powiedzieć od strony, żeby polepszyć bazę, postawić infrastrukturę, pozyskać
lekarzy. To były takie pewne odruchy, które były robione. Ale powiem szczerze, że nie było
tej pracy, nad tym aby pozyskać nowych lekarzy, zagwarantować tutaj nie jest to łatwe i
dzisiaj też nie jest to łatwe i w wielu ośrodkach jest problem. Udało nam się to wszystko w
jakiś sposób powiązać i połączyć pokazując że mamy bazę, mamy dobry sprzęt, mamy
dobrze, ładne ośrodki zdrowia, które są pewnym elementem również zachęcenia do pracy w
tym środowisku. Pojawiają się problemy czy pojawiły się problemy, które mówimy że tutaj
jest postępowanie prokuratorskie, ale jest też postępowanie interdyscyplinarne, czy inne, które
dotyczy, my tu nie oceniamy bo te informacje, które dotarły trudno nam oceniać przez
samorząd, o procedurach czy o procesie prowadzenia odpowiedzialności pielęgniarek wobec
pewnych procedur czy ośrodka zdrowia. Są do tego służby, które są przygotowane, nie
chcemy tego oceniać ani wchodzić w centrum czegoś, na co moglibyśmy zrobić komuś
krzywdę oceniając kogoś tak czy inaczej, są do tego przygotowane odpowiednie instytucje.
To jakby jest ten obszar. Inny obszar powoduje, myślę, że tamte rzeczy, które miały miejsce,
one mają potem wpływ na skutek pewnych innych rzeczy, które się stały w tym ośrodku. I tak
bardzo ogólnie bo to mówię, nie chcę oceniać nikogo ani nikogo krzywdzić ani kogoś oceniać
pochopnie. Myśli, ze jako samorząd zrobiliśmy wszystko, żeby. Nikt łaski tutaj nam nie robi,
bo to są pieniądze, które płacimy i które wykonujemy pewne zadania i obowiązki, które ciążą
na mnie, na pracownikach urzędu czy to służby zdrowia, po prostu są do wykonania i
realizacji. Nikt nikomu, powiedziałem tutaj łaski nie robi. Mamy robić to co dotyczy pewnych
procedur, pewnych rzeczy i tak to musi być. Nie wyobrażam sobie, żebym w zakładzie pracy
te rzeczy wyjaśniać, czy analizować ani bieżąco a później dopiero gdzieś tam oceniać. ale
myślę, że w pewnym momencie te sprawy gdzieś tam, jakieś interpersonalne wyszły poza
pewien kontrolowany, że tak powiem, zakres i to już jest skutkiem, to o czym była teraz
dzisiaj mowa. Są różne rzeczy i nie czas ku temu tu mówić i rozstrzygać, powiedziałem bo są
różne sytuacje i różne zdania z różnych stron i oceny. Wiec tutaj myślę, że trzeba wyczekać
do oceny i sprawa oceny jakby takiej jednoznacznej, że wystąpił ktoś, czy coś to nie jest
jeszcze działanie, które jest przesądzone w jedną czy w drugą stronę. Myślę, że po rozmowie,
rozmawialiśmy sobie, wyjaśniliśmy sobie, niektóre rzeczy przyjęliśmy do wiadomości, bo
trudno oceniać z perspektywy czasu przez jedno spotkanie bo powiedziałem, że wtedy można
zrobić nieodpowiedni ruch, a pytam się po co. Natomiast tak jak powiedzieliśmy są rzeczy,
działania, które były, funkcjonowały na ośrodku zdrowia i one nie do końca pokrywały się z
finansowaniem przez fundusz, tak chodzi o stomatologię, chodzi o stawkę kapitacyjną na
pielęgniarki, ilość etatów itd. To że ceny idą w górę i żądają sobie już lekarze, nie wiadomo
jakich stawek godzinowych, to rzeczywiście też kolejny temat, który jest bardzo tematem
poważnym bo przy dużych ośrodkach i dużym potencjale środków, dzisiaj duży ośrodek
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może "kupić" lekarza kwotą, który przejdzie z danego ośrodka, bo będzie miał lepsze
finansowanie niż w takim ośrodku jak jest nasza gmina gdzie mamy pacjentów 5600 i tu
trzeba się bardzo mądrze w tym wszystkim poruszać, umiejętnie posługiwać i nie wyobrażam
sobie, jak poprzedni kierownicy zlecali informatykowi, żeby reprezentował zakład w
negocjacjach stawki kapitacyjnej albo w czymś itd. To jest porażka. To trzeba było pewne
rzeczy poukładać, przywrócić na pewne rzeczy i myśli, że kierownik tak jak wójt w urzędzie
jest przełożonym pracowników i odpowiada za zakład tak samo i ja. Także myślę, że to są
pev.me rzeczy, które muszą być jakoś tam zgloryfikowane, ale trzeba poczekać na wyniki
które są prowadzone.
Ja to biorę z różnych stron, bo tak rzeczywiście powiem, że tak jak w szkołach likwidacja,
odchodzą ludzie, nauczyciele, jest problem, bo nie jesteśmy w stanie wchłonąć wszystkich.
Tak samo pojawiają się inne problemy, związane chociażby ze służbą zdrowia, gdzie będzie
pewien temat jakby nakazowo miał być wykonywany przez POZ, trzeba reagować i zmieniać.
Ja nie wyobrażam sobie żeby struktura urzędu była w tym samym czasie co 20 lat temu czy
10 i tak samo myślę, że pewne innowacyjne rzeczy trzeba robić we wszystkich jednostkach
organizacyjnych.
Natomiast będziemy mieli radę społeczną, myślę, że koło połowy. Komisja służby zdrowia
rady na pewno. Na pewno będziemy mieli na komisji połączoną komisję być może z radą
społeczną. Poprosimy przedstawicieli instytucji również, dokąd te proces wyjaśnienia tych
kwestii będzie trwał i wtedy będziemy podejmować odpowiednie kroki. Ale ja mówię, tu
trzeba troszkę wyczucia w tym co jest bo to jest temat żywy, nikogo tutaj nie oceniam, broń
Boże, tylko mówię, oceniam to z perspektywy czasu jak się zmieniają pewne rzeczy, jak
system informatyczny, jak dostosowanie pewnych rzeczy do e-recept i innych, pisania itd.
Jest to długa droga, którą trzeba tutaj omawiać. Ale myślę że to jest istotne. Byłem kilka razy,
żeby nie powiedzieć kilkanaście w NFZcie w różnych komórkach, żeby sprawdzić jak jest ze
stawką, jak był realizowany system, chociażby dlaczego stomatologia przynosiła nam straty w
wysokości 60 parę tysięcy jeżeli na POZ jest 20 parę. Gdybyśmy to zsumowali to POZ
byłoby na plusie itd. To są rzeczy, które będziemy pewnie omawiać na problemowo, ten
temat jest bardzo szczegółowo przygotowany przez urząd i przez panią kierownik i to co
prosiłem z NFZu również, jeżeli trzeba to pewnie z takiego zaproszenia skorzystają, bo
pewnie jeżeli z wyprzedzeniem poprosimy dojadą tutaj na takie spotkanie. Także myślę, że w
tym obszarze trudno oceniać jest mi dzisiaj czy komukolwiek z nas dzisiaj, jeżeli chodzi o te
sprawy mówię czysto można powiedzieć interpersonalne, bo taka jest prawda, pracownicy -
kierownik czy kierownik - pracownica, tyle z mojej strony i myślę, że trzeba trochę czasu na
wyjaśnienie pewnych kwestii i ja bym tutaj samo to, że jest skierowanie, nie próbował
oceniać kogokolwiek i czegokolwiek na tym etapie."

Przewodniczący zapytał czy ktoś chciał zabrać głos
Radny Janusz Bugajski: ,ja jako członek też Komisji zdrowia i Rady Społecznej

chciałem z tego miejsca zaapelować o spokój i rozwagę i nie wiem, nierzucanie takich
oskarżeń typu, zarzuty prokuratorskie, ponieważ to absolutnie nie służy naszemu ośrodkowi i
nie służy opinii, nie służy dobremu imieniu, bo każdy tutaj z nas jako radny, pan wójt,
przewodniczący włożył bardzo dużo wysiłku w to, że te ośrodki zdrowia zostały
wyremontowane, żeby je doposażyć. Dużo również starań kosztowało pozyskanie tutaj
bardzo dobrych lekarzy i jest taki apel o wyciszenie emocji, o nie wiem, próbę negocjacji a
nie stawiania sprawy na ostrzu noża, bo to mówię, nikomu nie służy a już na pewno nie nam
pacjentom, bo my tutaj jesteśmy, my chcemy, żeby Ci lekarze, którzy tutaj przyszli, żeby z
nami zostali i żebyśmy mieli się gdzie leczyć. Bo wszelkiego rodzaju konflikty mogą
doprowadzić któregoś dnia, że będziemy mieli piękny ośrodek i zostaniemy bez lekarzy,
zostaniemy bez personelu dlatego, że ktoś nie potrafi się z kimś dogadać, czy nie potrafi się z
kimś dogadać, czy nie potrafi komuś ustąpić. Ja mówię, wypowiadam się jako radny i jako



pacjent również bo mnie osobiście cała rodzina leczy się tutaj w tym ośrodku i chcę żeby tak
zostało. l mówię po raz kolejny proszę o taki spokój i nieeskalowanie konfliktu bo tak jak
mówię, nie jest to nikomu potrzebne."

Przewodniczący zapytał czy ktoś chce zabrać głos. Zgłosiła się radna Małgorzata Ślusarz
z wyjaśnieniem: "to nie jest eskalowanie konfliktu. Konflikt trwa już l ,5roku. My
pielęgniarki staramy się wykonywać swoją pracę najlepiej jak potrafimy, od tylu lat pracując
w tym ośrodku nie było żadnych problemów, żadnych konfliktów, służyłyśmy zawsze
pacjentom, pomagałyśmy. Panu wójtowi bardzo serdecznie dziękuję, panu
przewodniczącemu, radnym, za to że budynki powstały. Są piękne ośrodki i Waśniowie i w
Garbaczu, a taki konflikt moim zdaniem, też nie powinien mieć miejsca, bo sprawy, które
""ynikły i państwo chcąc się z nimi zapoznać możemy się spotkać i jakieś rozwiązanie na
pewno się znajdzie w tym wszystkim. Nie powinno to w ogóle mieć miejsca, żeby
pielęgniarki po prostu prosiły wójta o jakąkolwiek interwencję, żebyśmy zapraszały, żeby
było jakiekolwiek zamieszanie. Chcemy służyć jak najlepiej, pracować. l dziękujemy jeszcze
raz panu wójtowi za to co zrobił dla pacjentów z tutejszej gminy, za te ośrodki, za to wszystko
co do tej pory wykonał i prosimy o jeszcze. Prosimy o to, żeby podszedł do tej sprawy, którą
dzisiąj poruszyłam w taki sposób po prostu, żeby nam pomóc, żeby rozwiązać ten konflikt,
żeby żyło nam się lepiej i żeby nie było takich problemów."

Przewodniczący zapytał czy ktoś chce zabrać głos. Zgłoszeń nie było. Przewodniczący
podsumował: "tak jak moi przedmówcy, Rada Gminy w tej chwili nie może za wiele zrobić
ponieważ, sprawą zajmują się takie instytucje, wyspecjalizowane w swojej działalności i to by
było wielce nie na miejscu zajmować jakiekolwiek stanowisko, żeby nie uchybić żadnej ze
stron. Jedynie może powiedzieć, że szkoda, że to wyszło poza zakład, ale jak już wyszło, już
"mleko się rozlało", także w tej sytuacji, tak jak moi przedmówcy mówili, możemy tylko
czekać i tonować emocje, i tylko tyle." Zapytał czy ktoś jeszcze chciał zabrać głos.

Zgłosił się radny Tadeusz Buczkowski: ,ja jestem za tym właśnie, żeby się spotkała ta
komisja zdrowia, żeby to po prostu jak najszybciej uregulować, zakończyć sprawę, żeby to się
nie ciągnęło, jak tu pani Gosia mówi, że to się ciągnie od 1,5 roku. To jest coś niepoważnego,
żeby takie coś się w naszej tutaj gminie. Ośrodki są piękne, lekarzy mamy, żeby taki konflikt
powstał i ciągnął się dalej. l jak najszybciej żeby ta komisja zdrowia, nie wiem czy tylko
komisja zdrowia się spotkała, czy rozszerzyć na całą radę takie spotkanie zrobić z
kierownictwem ośrodka zdrowia i pacjentami, żebyśmy bliżej to wiedzieli, dokładniej, o co
tam naprawdę chodzi."

Przewodniczący podziękował. Zapytał czy ktoś chce zabrać głos. Nie było zgłoszeń.

Ad. 11. Zakończenie obrad.

Przewodniczący podziękował wszystkim za przybycie i udział w sesji a następnie
zamknął dziesiąte posiedzenie Rady Gminy w Waśniowie. Obrady zakończono o 917.
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